
Slovo hejtmanky
Milé kolegyně, 
milí kolegové,
tak už je to skutečně 
tady! Léto začalo 
a já Vám skutečně 
mohu popřát, abyste 
si užili prázdniny, 
dovolené a snad 
co nejvíce hezkého 
počasí. Věřím a díky 
spoustě pozvánek 
vím, že v každém 
koutě Středočeského 
kraje se konají skvělé 
akce, které si můžeme 
společně užít a že 
děláte vše možné 
a někdy i nemožné, 
aby Vaši občané měli 
možnost prožít v létě 
nezapomenutelné 
chvíle. Za to Vám 
patří velký dík, 
protože děláte náš 
kraj zase o kousek 
lepším. Já se moc 
těším, že se na řadu 
těch akcí přijedu 
podívat a popovídat 

si s Vámi i s Vašimi obyvateli, třeba o tom, jak by bylo dobré dál měnit věci 
v našem regionu. I když bude prázdninový mód, tak na kraji se bude dál pilně 
pracovat. Na některé projekty se opravdu hodně těším. Brzy totiž spustíme ve 
Středočeském kraji fakt skvělou věc. Dopravu na zavolání… teda správně se 
to jmenuje poptávková doprava. Nejdříve od 9. srpna pilotně na Českobrodsku 
a pak věřím, že brzy po celém kraji. Přizpůsobí se potřebám cestujících, 
dynamicky vytvoří trasu, kudy spoj pojede. Bude jezdit i v okrajových časech. 
Bude šetrnější k přírodě. A pomůže i s nedostatek řidičů autobusů.
Jak to bude fungovat?
l Objednám, kdy a odkud chci jet
l Algoritmy vypočítají trasu a dostupnost
l Přijde potvrzení objednávky, kterou když potvrdím, můžu se svou jízdou 
počítat
l Před příjezdem vozu ještě přijde upozornění, že už se blíží
Podrobnosti už teď na speciálním webu: https://www.halopid.cz/
Taky už jsou v plném proudu opravy dvou krásných domů, které kraji věnovali 
manželé Pánkovi pro potřeby dětského domova v Berouně, a já věřím, že se 
vše podaří tak, že na konci léta se do nových domovů nastěhují děti. Moc se 
na to těším a pořád nemůžu uvěřit, že mezi námi žijí lidé jako právě tihle 
úžasní manželé. Je to pro mě pořád jeden z největších 
zázraků, který jsem zažila. A děje se toho mnohem víc, 
což se dočtete na dalších stránkách tohoto Zpravodaje 
pro obce. Konec prázdnin pak bude taky ve znamení 
startů předvolebních kampaní. Tak bych nám závěrem 
chtěla všem popřát hlavně pevné nervy a ať je to kampaň 
slušná. To si totiž všichni Středočeši zaslouží nejvíc.
 Srdečně Vaše Petra Pecková
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Dejte si do kalendářů

Další termín zasedání zastupitelstva 
9� 9�  2024 od 10:00 hod� ve velkém sálu Zastupitelstva SK� Zasedání 
zastupitelstva lze online sledovat ZDE�

WEBINÁŘE
Tyto webináře jsou zdarma a jsou vedeny odborníky, se kterými můžete 
diskutovat a téma dopodrobna rozebírat� V případě, že jste nestihli 
některý z webinářů živě nebo si chcete jen připomenout jeho obsah, 
záznamy je možné sledovat ZDE� A stále platí, máte-li téma, které vám 
leží na srdci, neváhejte a napište nám na obce@kr-s.cz. Archiv videí 
z webinářů najdete ZDE. Prezentace z webinářů najdete ZDE.

Krajský úřad poskytuje obcím 
metodickou pomoc! 
Jedním z úkolů 
a povinností krajského 
úřadu je poskytovat 
metodickou a odbornou 
pomoc obcím, městům 
a městysům� Veškeré 
potřebné informace 
přinášíme od 
konce minulého 
roku v přehledné 
elektronické publikaci, 
která je zástupcům 
obcí v pravidelných 
intervalech zasílána� 
„Cílem bulletinu je 
shrnout a upozornit 
na metodiky k nově 
publikovaným 
právním předpisům ve 
Sbírce zákonů a další důležité informace, 
které jsou pro efektivní fungování obcí potřeba,“ vysvětluje ředitel KÚSK 
Honza Louška� Bulletin si můžete stahnout ZDE.

Setkání vedení Středočeského kraje s příspěvkovými organizacemi kraje 
Několik desítek ředitelů příspěvkových organizací se sešlo s vedením 
Středočeského kraje v pražském Top Congress hotelu� Během konference 
se věnovali praktickým tématům -  jako je novela zákoníku práce, 
metodická podpora příspěvkových organizací, památkové péči 
s ohledem na správu majetku či umělé inteligenci�
Setkání zahájila hejtmanka Petra Pecková, která ocenila pravidelný 
kontakt a úzkou spolupráci se všemi zúčastněnými� Sama hejtmanka 
poté shrnula úspěchy kraje a problematiku rozpočtového určení daní� 
Vystoupili rovněž další členové Krajské rady� O rozpočtu promluvil 
náměstek pro oblast financí a dotací Michael Kašpar, radní pro oblast 
majetku a investic Libor Lesák popsal průběh pasportizace majetku 
a energetické úspory na našich stavbách a udržitelnosti se věnovala 
radní pro životní prostředí a zemědělství Jana Skopalíková�
Na setkání s příspěvkovými organizacemi vystoupil také ředitel Krajského 
úřadu středočeského kraje Honza Louška společně se svojí zástupkyní 
Pavlou Katzovou� Ve svém příspěvku se věnovali metodické podpoře 
a řízení PO, veřejným zakázkám, ale rovněž také krajským investicím�

Další témata jako jsou novinky v oblasti kyberbezpečnosti, 
ekonomických systémech či personalistiky představili další odborníci 
z úřadu� Vystoupili rovněž zástupci neziskového sektoru, se kterými kraj 
dlouhodobě spolupracuje� Součástí programu byl i Veletrh služeb�
Prezentaci v PDF (3,94 MB) můžete stahnout ZDE.

Hejtmanka Pecková představila také detaily z navrhovaných změn  
rozpočtového určení daní.

Setkání se uskutečnilo 19. června v pražském Top Congress hotelu.

https://www.publicwire.eu/regions/stredocesky/stream/stream-full.php?fbclid=IwAR31yZoenSEwRfLy3NPL4rulyvyaao0tzZ0ogW1zr4DwulzR_cHi9lZb4ps_aem_AerAscsnr-h3jdN_6y8uwt6wicVQm4BZasqhz88sFhP2t79rsvYAIO2niP8W4Xu0UrT_ubRFKD54nh-x2zkZxVUH
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/1449
https://stredoceskykraj.cz/documents/14432/0/Prezentace_Setk%C3%A1n%C3%AD+s+%C5%99editeli+PO_2024_18-6.pdf/8307dc1b-b359-a939-ca1c-fbb4bb3cb067?t=1718795240372&download=true
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Dotace a fondy

PŘEHLED DOTACÍ A FONDŮ

 
 DOTACE AKTIVNÍ

STŘEDOČESKÝ FOND HEJTMANKY
Lhůta pro podávání žádostí o dotace je v Pravidlech stanovena 
pro tematické zadání Podpora hejtmanky od 15. února 2024 od 
9:00 hodin do 29. listopadu 2024 do 14:00 hodin, pro tematické 
zadání Zmírnění následků živelních katastrof, Humanitární pomoc 
a Pomoc v mimořádné nouzi od 15. února 2024 od 9:00 hodin do 
31. prosince 2024 do 12:00 hodin. Podrobnosti ZDE.

KOTLÍKOVÉ DOTACE
Lhůta pro podávání žádostí o poskytnutí dotace je pro fyzické 
soby – konečné uživatele stanovena od 5. 9. 2023 do 31. 8. 2024. 
Podrobnosti ZDE.

DOTACE NA PODPORU ROZVOJE DOPROVODNÉ INFRASTRUKTURY 
ZE STŘEDOČESKÉHO FONDU PODPORY CESTOVNÍHO RUCHU
Lhůta pro podávání žádostí je stanovena od 14. 6. 2024 od 9:00 
hodin do 8. 7. 2024 do 12:00 hodin. Podrobnosti ZDE.

STŘEDOČESKÝ FOND NÁVRATNÝCH FINANČNÍCH ZDROJŮ
Lhůta pro podávání žádostí o individuální návratnou finanční 
výpomoc od 1. července 2024 od 9:00 hodin do 13. prosince 
2024 do 13:00 hodin. Podrobnosti ZDE. 

FOND HOMOGENIZACE KRAJSKÉ DOPRAVNÍ INFRASTRUKTURY.
Žádosti se podávají elektronicky, a to ve lhůtě od 20. 5. 2024 od 
9:00 hodin do 12. 8. 2024 do 14:00 hodin. Podrobnosti ZDE.

FOND ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A ZEMĚDĚLSTVÍ – VÝSADBA 
STROMŮ 2024
Termín pro podávání žádostí od 1. března 2024 od 9:00 hodin do 
30. září 2024 do 13:00 hodin. Podrobnosti ZDE.

OBĚDY DO ŠKOL
od 23. května 2024 do 28. července 2024, oprávněný žadatel 
bude poskytovat nebo zajišťovat bezplatné školní stravování 
podpořené cílové skupině od 1� 10� 2024 do 30� 06� 2025

 DOTACE PŘIPRAVOVANÉ

OBĚDY DO ŠKOL
Školy žádosti mohou podávat prostřednictvím internetové 
aplikace e-Dotace na adrese http://dotace.kr-stredocesky.cz 
a to v termínech:
· od 29. července 2024 do 30. září 2024, oprávněný žadatel bude 
poskytovat nebo zajišťovat bezplatné školní stravování podpořené 
cílové skupině od 01� 12� 2024 do 30� 06� 2025
· od 1. října 
2024 do 15. 
prosince 2024, 
oprávněný žadatel 
bude poskytovat 
nebo zajišťovat 
školní stravování 
podpořené cílové 
skupině ve 2� 
pololetí školního 
roku 2024/2025�
Podrobnosti ZDE.

Prostřednictvím této centrální internetové aplikace je možné podávat 
žádosti o poskytnutí dotací prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy 
podle VŠECH Pravidel a Programů pro poskytování dotací z rozpočtu 
Středočeského kraje� CENTRÁLNÍ INTERNETOVÁ APLIKACE�

Důležité

Centrální místo služeb je základní stavební prvek celé komunikační 
infrastruktury veřejné správy� Je to systém vzájemného, řízeného 
a bezpečného propojování subjektů veřejné a státní správy, dále 
zajišťuje komunikaci subjektů veřejné a státní správy s jinými 
subjekty ve vnějších sítích, jakými jsou Internet nebo komunikační 
infrastruktura EU�
Laicky řečeno, bude umožňovat, aby každý zaměstnanec a úředník 

veřejné správy získal prostřednictvím CMS efektivnější přístup 
k informacím, na které má podle platné právní úpravy nárok� 
Obce s rozšířenou působností (ORP) byly do CMS připojeny 
v průběhu let 2020–2021� Do 31.12.2024 jsou ORP povinna 
zahájit veškerou komunikaci na služby eGovernmentu výhradně 
prostřednictvím CMS.
Více informací naleznete ZDE�

Centrální místo služeb (CMS)

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/fond-hejtmanky
https://kr-stredocesky.cz/web/dotace/770
https://kr-stredocesky.cz/web/dotace/770
https://kr-stredocesky.cz/web/dotace/pravidla-2024
https://kr-stredocesky.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovani-dotaci-z-rozpoctu-stredoceskeho-kraje-ze-stredoceskeho-fondu-homogenizace-krajske-dopravni-infrastrukturyhttps://kr-stredocesky.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovani-dotaci-z-rozpoctu-stredoceskeho-kraje-ze-stredoceskeho-fondu-homogenizace-krajske-dopravni-infrastruktury
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/stredocesky-fond-zivotniho-prostredi-a-zemedelstvi-vysadba-stromu-2024
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/obedy-do-skol
https://dotace.kr-stredocesky.cz/ku-dotace-application/
https://www.mvcr.cz/clanek/komunikacni-infrastruktura-verejne-spravy-a-centralni-misto-sluzeb-584441.aspx?q=Y2hudW09NA%3D%3D
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Výjezd do regionu

Aktuality
Kraj pomůže školám s financováním projektů zaměřených na modernizace učeben a zahraniční aktivity
Celkem bezmála 23 milionů korun poskytne Středočeský kraj šesti 
školám na pomoc s financováním projektů realizovaných v rámci 
Integrovaného regionálního operačního programu (IROP), Erasmus+ 
a V4 Generation Mobility Mini-Grant� Rozhodla o tom Rada kraje� 
Jde o projekty zaměřené například na budování nebo rekonstrukce 
odborných učeben, na praxe v zahraničí nebo na zahraniční stáže pro 
žáky a pedagogy�
„Krajské školy samozřejmě nežijí jen z peněz od Kraje, ale 
snaží se hledat i jiné cesty, jak získat finance pro svůj rozvoj. 
Podmínkou ale bývá mít zajištěné prostředky na předfinancování 
a kofinancování. Středočeský kraj s tím ve svém rozpočtu počítá 
a projekty škol touto formou podporuje. Modernizace škol je 

První zastávkou radních bylo ZD Krásná Hora nad Vltavou a�s� 
Zemědělské družstvo se nachází ve Středním Povltaví a specializuje 
se na živočišnou výrobu� Chová 4200 kusů skotu, z toho 1530 dojných 
krav, a ročně dodává přes 15 milionů litrů mléka do mlékárny� Kromě 
toho provozuje dvě bioplynové stanice�

V rámci pravidelných výjezdů do regionu tradičně nechybí ani 
návštěva školy či školského zařízení� Radní proto udělali další zastávku 
ve Středním odborném učilišti v Sedlčanech� Tradice zdejší školy 
čítá již více než 130 let a zaměřuje se především na obory spjaté 
se zemědělstvím� Vyučit se zde žáci mohou zahradníkem, lesním 
mechanizátorem, opravářem zemědělských strojů, výrobcem potravin, 
kuchařem, cukrářem či například zámečníkem� Kromě toho škola nabízí 
nástavbové studium „Podnikání“, které je zakončeno maturitou� Škola 
disponuje moderním vybavením, disponuje i 3D tiskárny, které slouží 
k výuce napříč všemi obory�

Hejtmanka i krajští radní navštěvují také významné firmy� V oblasti 
Sedlčanska je jí rozhodně STROS - Sedlčanské strojírny, a� s�, která se 
věnuje výrobě a servisu průmyslových a nákladních výtahů, závěsných 
lávek a pracovních plošin� Firma, která funguje již přes 60 let, 
momentálně působí v 54 zemích světa a vyrobila již přes 5 000 strojů�

Další zastávkou byla Biopekárna Zemanka� Ta vznikla v roce 2006 jako 
rodinná firma zaměřující se na řemeslné pečení� Dnes má firma více 

než 30 zaměstnanců, vlastní prodejnu a pekárnu, a její produkty lze 
nalézt v obchodech po celé zemi i v zahraničí� Na výběr jsou produkty 
pro děti, celiaky, vegany, a to bez palmového oleje a bílého cukru�

K tradičnímu výjezdu Středočeského kraje do regionů patří také 
diskuze se starosty obcí a veřejností, která pravidelně celodenní 
program uzavírá� K odpolednímu setkání patřila i mimořádná prohlídka 
Městského muzea v budově Staré radnice a kostela sv� Martina�
Všem přítomným děkujeme za veškeré otázky a připomínky� Váš zájem 
nás těší!

Výjezd do Sedlčan a okolí byl posledním, které současné vedení kraje 
podniklo, tím navštívilo všech 26 správních obvodů obcí s rozšířenou 
působností. Těšíme se na vás na dalších místech Středočeského kraje!

Rada Středočeského kraje v úterý 25. června zavítala do Sedlčan

ZD Krásná Hora nad Vltavou a.s. specializuje 
na živočišnou výrobu.

Radní navštívili také Střední odborné učiliště v Sedlčanech. 

Jednou ze zastávek červnového výjezdu byla i Biopekárna Zemanka.
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nezbytným předpokladem pro to, abychom žákům mohli nabídnout 
kvalitní vzdělání přizpůsobené současným trendům. A zahraniční 
spolupráce mezi školami, případně zaměstnavateli v cizině, do této 
mozaiky zapadá,“ uvedl radní pro oblast vzdělávání a sportu Milan 
Vácha�
Například Gymnázium J� S� Machara, Brandýs nad Labem-Stará 
Boleslav chce kompletně zrekonstruovat chemický areál školy 
– učebny, přípravny, laboratoře a místnost pro instrumentální 
výuku se zázemím pro umístění pomůcek� Střední odborné učiliště 
Nové Strašecí chce vybudovat nové CNC centrum a svářečskou 
školu� Předmětem projektu je kompletní přestavba ocelové haly 
k vybudování nových prostorů určených pro výuku svařování 

a obrábění, celkem dvou svařoven s výukovým a technickým 
zázemím a CNC centrem� Střední odborná škola a Střední odborné 
učiliště, Kladno, náměstí Edvarda Beneše připravilo v rámci 
programu Erasmus+ projekt „Za odbornou praxí do Evropy“� 
Předmětem projektu je umožnit žákům školy absolvovat praxi 
v zahraničí� Zahraniční aktivity budou absolvovat žáci ze tří 
oborů, a to Kuchař - číšník (Itálie), Logistické a finanční služby 
(Slovensko) a Sociální činnost (Polsko)� Žáci vlašimské SPŠ v rámci 
Erasmu+ zamíří na Slovensko a do Španělska� Obchodní akademie 
a Vyšší odborná škola Příbram žádá o příspěvek na realizaci dvou 
projektů V4 Generation Mobility Mini-Grant, díky kterým naváže 
spolupráci s partnerskou školou v Polsku a v Maďarsku�

I v příštím školním roce se Středočeský kraj zapojí do projektu „Obědy 
do škol“� Díky projektu se daří zabezpečit bezplatné školní stravování 
pro děti ve věku od 2 do 26 let, které pocházejí z nízkopříjmových 
rodin� Radní na zasedání doporučili Zastupitelstvu schválit poskytnutí 
finančních prostředků ve výši 15,3 milionu korun�
Školy a školská zařízení, které se chtěly do projekty „Obědy do škol“ 
zapojit, podávaly žádosti od 9� května do 22� května 2024� Podmínky 
splnilo 114 žádostí v celkové hodnotě přesahující 15,3 milionu korun�  
„Díky navýšení alokace o 2,7 milionu korun podpoříme všechny 
schválené žádosti škol z řad našich příspěvkových organizací, 
ale i těch, které kraj nezřizuje,“ doplnil Michael Kašpar, náměstek 
hejtmanky pro oblast financí a dotací�
Nárok na bezplatné stravování mají děti ve věku 2–26 let, které jsou 
zapojeny do předškolního vzdělávání (mateřská škola) nebo jsou žáky/
studenty základních škol či víceletých gymnázií, středních škol (SOŠ, 
SOU), vč� speciálních, kombinovaných či konzervatoří nebo navštěvují 
domovy mládeže a internátní zařízení, a zároveň jejich rodina pobírá 

dávky pomoci v hmotné nouzi anebo se ocitla v nepříznivé finanční 
situaci�  Díky projektu dochází ke zlepšování podmínek pro řádný průběh 
školní docházky žáku a žáky a snižuje se riziko případného sociálního 
vyloučení� 

Projekt obědy do škol pokračuje i v příštím školním roce. 
Díky němu se daří zajistit stravování více než tisícovce středočeských dětí

V letošním roce rozdělí kraj 85 milionů korun 
z Humanitárního fondu na podporu soci-
álních služeb a aktivit� Radní na zasedání 
podpořili 187 žádostí� Konečné slovo budou 
mít zastupitelé�
 „Částku jsme oproti minulému roku 
významně navýšili, a to i vzhledem k tomu, 
že si uvědomujeme potřeby poskytovatelů 
sociálních služeb. V letošním roce podpoříme 
žadatele částkou o více než 30 milionů 
korun vyšší, než jsme v rámci tohoto fondu 
rozdělovali v loňském roce, za což jsem 
opravdu rád,“ uvádí radní pro sociální oblast 
Martin Hrabánek�
Humanitární fond Středočeského kraje zamě-

řený na sociální problematiku obsahuje dva 
dotační programy, první je určen na podporu 
sociálních služeb, druhý pak na podporu 
sociálních aktivit� V rámci programu na 
podporu sociálních služeb kraj rozdělí celkem 
74 milionů korun mezi 132 žadatelů� Podpo-
rované služby jsou rozděleny podle priorit, 
které odrážejí potřebnou dostupnost těchto 
služeb ve Středočeském kraji� V druhém do-
tačním titulu Podpora sociálních aktivit bude 
rozděleno 11 milionů korun mezi 55 žadatelů, 
například v oblastech rodinné politiky či 
sociálně právní ochrany dětí�
Poskytovatelé sociálních služeb podávali 
žádosti od 10� do 25� dubna 2024�

Středočeský kraj rozdělí rekordních 85 milionů korun na podporu sociálních služeb

Krajští rady schválili rozdělení dotací ve výši 599 tisíc korun třem 
středočeským geoparkům: geoparku UNESCO Český ráj, Geoparku Ba-
rrandien a geoparku Kraj blanických rytířů� Dotace mají za cíl podpo-
řit jejich činnost a rozvojové aktivity na území Středočeského kraje�
Schválení dotací odráží závazek krajské rady k ochraně a rozvoji 
přírodního a kulturního dědictví a k systematické podpoře těchto 
hodnotných územních celků� Geoparky hrají klíčovou roli v oblasti 
vzdělávání, turistiky a ochrany životního prostředí� Důvody jejich 

financování shrnuje radní pro oblast kultury, památkové péče 
a cestovního ruchu Václav Švenda: „Cílem dotací je podpora činnosti 
a rozvoje geoparků na území Středočeského kraje a rovněž podpora 
jejich spolupráce s organizacemi destinačního managementu se 
záměrem rozvíjet šetrný cestovní ruch a popularizovat ochranu 
životního prostředí i udržitelný rozvoj. Přínosy činnosti geoparků 
jsou nezpochybnitelné. Jak z hlediska ochrany životního prostředí, 
tak z hlediska rozvoje cestovního ruchu, který následně pozitivním 

Na podporu geoparků kraj rozdělí 600 tisíc korun

Radní Lesák a Hrabánek při cirkusovém dni 
Domova seniorů Červený mlýn.
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Středočeský kraj reaguje na zvyšující 
se počet obyvatel a také na stárnutí 
obyvatelstva� V místech s největší poptávkou 
po lůžkách v domovech pro seniory vzniknou 
nová zařízení, či dojde k navýšení kapacit 
u stávajících poskytovatelů� Senioři budou 
přibývat hlavně v lokalitách, kde je aktuálně 
věkový průměr nejnižší, tedy v prstenci okolo 
hlavního města� V letošním roce například 
Středočeský kraj na podporu sociálních 
služeb, včetně rozšiřování stávajících kapacit, 
plánuje rozdělit z Humanitárního fondu 
rekordních 85 milionů korun�
Přestože Středočeský kraj je složením 
obyvatelstva nejmladším z krajů, průměrný 
věk stále roste� Ze současných 268 tisíc 
osob ve věku nad 65 by mělo být v roce 2050 
více než 400 tisíc osob� Informace vyplývají 
z demografické prognózy, kterou si nechal 
Středočeský kraj zpracovat� K nárůstu seniorů by 
dle materiálu mělo nejvíce docházet v lokalitách, 
kde je aktuálně věkový průměr nejnižší, tedy 
v prstenci okolo hlavního města (Brandýs nad 
Labem, Hostivice, Roztoky, Jesenice, Jílové, 
Lysá nad Labem a Říčany)� Naopak tam, kde je 
momentálně vyšší podíl seniorů (Čáslav, Kutná 
Hora, Poděbrady, Příbram, Rakovník, Sedlčany, 
Vlašim) lze očekávat změnu situace, neboť mladší 
generace v současnosti nemají o stěhování do 
těchto lokalit dle statistiky velký zájem�
„Jednou z překážek v rychlejším rozvoji 
sociálních služeb je současné nastavení 
financování, respektive takzvaného směrného 

čísla. Směrné číslo určuje výši dotace v úhrnu 
pro jednotlivý kraj. Nejedná se o mandatorní 
státní výdaj, takže celková podpora do 
sociální oblasti závisí na výši státního 
rozpočtu a každý rok žijeme v nejistotě,“ 
vysvětluje radní pro oblast sociálních věcí 
Martin Hrabánek� Výše směrného čísla 
vyplývá historicky ze zákona o sociálních 
službách, kdy byla nastavena při přijetí 
zákona v roce 2006 a od té doby nedošlo 
k úpravě, přestože v krajích dochází k celé 
řadě sociodemografických změn� „Přestože 
Středočeský kraj je limitovaný současným 
nastavením financování a legislativy, 
děláme maximum proto, abychom vyšli 
poskytovatelům sociálních služeb co 
nejvíce vstříc. Navzdory skutečnosti, že 
jsme znevýhodněni stávajícím rozpočtovým 
učením daní a také tzv. směrným číslem, 

dle kterého získává Středočeský kraj na 
poskytování sociálních služeb prostředky, 
tak se snažíme podpořit rozvoj sociálních 
služeb, a ne systém pouze udržet. Finančně 
participuje na podpoře výrazně vyšším 
podílem než jiné kraje. V letošním roce 
například rozdělíme v Humanitárním fondu na 
podporu sociálních služeb a aktivit rekordních 
85 milionů korun. Prostředky mimo jiné 
mohou poskytovatelé sociálních služeb využít 
na dofinancování, zkvalitnění, či rozšíření 
stávajících kapacit,“ doplňuje radní pro oblast 
sociálních věcí Martin Hrabánek� Kromě tohoto 
kraj podpořil v rámci dotačního projektu, 
spolufinancovaného ze státního rozpočtu 
a evropských financí, Podpora vybraných služeb 
23 poskytovatelů služeb sociální rehabilitace, 
kterým na tento a příští rok vyplatí celkově 
349,5 milionu korun�

Středočeši stárnou, počet seniorů v regionu se během tří dekád navýší o polovinu. 
Kraj reaguje cílenou výstavbou sociálních zařízení

způsobem ovlivňuje ekonomický rozvoj území.“
Geoparky jsou fenoménem s výjimečným významem pro turis-
tický ruch, vzdělávání, vědu a výzkum i ochranu přírody a kra-
jiny daného území� Síť národních geoparků v České republice 
představuje přibližně 12 % území České republiky� Geoparky se 
rozkládají na území osmi krajů a Hlavního města Prahy, přičemž 
většina nezasahuje pouze na území jediného kraje� Ve Stře-
dočeském kraji se nacházejí plně nebo jen částečně území tří 
geoparků, a to Geoparku Barrandien, Geoparku Kraje blanických 
rytířů a Globálního geoparku UNESCO Český ráj, který je zároveň 
nejstarším geoparkem v ČR�

Radní Martin Hrabánek na návštěvě domova pro seniory.

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/stredocesky-kraj/-/asset_publisher/ykru/blog/pocet-obyvatel-stredoceskeho-kraje-i-nadale-poroste-ukazal-pruzkum
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Díky třem novým turistickým trasám se turisté již brzy dočkají tzv. Brdské hřebenovky dlouhé 120 km
Tři nové pěší trasy o celkové délce 13 
km byly nově vyznačeny v Brdech� Nové 
trasy vznikly ve spolupráci spolku Brdy 
a Podbrdsko s Klubem českých turistů za 
podpory Středočeského kraje� Trasy vhodným 
způsobem doplňují stávající síť turistických 
značených tras v oblasti bývalého 
vojenského újezdu Brdy a zejména umožní 
vznik tzv� Brdské hřebenovky dlouhé 120 km�
Nové pěší trasy jsou v terénu vyznačeny 
pásovými značkami, doplněné jsou také 
tabulky a směrovky na rozcestích� Na 
vyznačení nových turistických cest 
spolupracovala Turistická oblast Brdy 
a Podbrdsko s Klubem českých turistů, za 
finanční podpory Středočeského kraje� 
„Oblast bývalého vojenského újezdu Brdy 
nabízí opravdu nepřeberné množství 
úžasných míst, která si pozornost turistů 
rozhodně zaslouží. Z vytvoření nových 
turistických tras mám proto velkou radost. 
Zejména mě těší nová „hřebenovka“, která 
díky novému 8 km úseku spojí masiv Toku 
a oblast vrcholu Praha. Jedná se o jedny 
z nejvyšších poloh Brd, které jsou pro 
návštěvníky velmi atraktivní,“ popisuje nové 
trasy radní pro oblast kultury, památkové péče 
a cestovního ruchu Václav Švenda� Kromě 

Klubu Českých turistů se na vyznačování 
nových tras podílely i další instituce: „Děkuji 
za skutečně příkladnou spolupráci při hledání 
a realizaci nových tras všem, kdo se na jejich 
realizaci podíleli. Jak Klubu českých turistů, 
tak i CHKO Brdy a Armádě České republiky 
spolu se státním podnikem Vojenské lesy 
a statky ČR. Vaší pomoci si opravdu velice 
vážím,“ uvádí radní Švenda � Předseda rady 
značení Klubu českých turistů Pavel Přílepek 

dodává: „Jsme přesvědčeni, že vyznačením 
nových tras návštěvníky usměrníme po 
vhodných a bezpečných komunikacích 
a zabráníme tak živelnému vytváření stále 
nových cest a stezek v lokalitě, která může být 
za určitých okolností i objektivně nebezpečná.“ 
Nové trasy umožní vznik tzv� Brdské hřebenovky 
dlouhé 120 km jejíhož kompletního doznačení se 
návštěvníci dočkají již v průběhu června� Mapa 
nové trasy je k nalezení ZDE.

Radní Václav Švenda při malování poslední značky nové brdské turistické trasy.

Slavnostního otevření venkovní expozice se účastnili krajští radní Libor 
Lesák a Václav Švenda spolu s předsedkyní Výboru pro památkovou péči, 
kulturu a cestovní ruch Lucií Cirkva Chocholovou. 

Areál bývalého uranového dolu Bytíz u Příbrami.

Uranový důl Bytíz se dočká kompletní rekonstrukce
Náročná obnova a rekonstrukce areálu započala již v roce 2018, do této 
chvíle byla provedena řada dílčích kroků, jako například oprava střech 
a elektroinstalace� Celková rekonstrukce proto bude zahrnovat kromě 
kompletní opravy budovy turbokompresorovny také vybudování zázemí 
pro návštěvníky i zaměstnance, včetně prostor pro pokladny a prodej 
suvenýrů� Součástí bude rovněž příjezdová komunikace a parkoviště 
pro návštěvníky muzea� Radní pro oblast kultury Václav Švenda, radní 
pro oblast investic, majetku a veřejných zakázek Libor Lesák a ředitel 
Hornického muzea Příbram Josef Velfl předali areál dolu stavební firmě, 
která se na opravách bude podílet�
Nově otevřena je také venkovní výstava o účastnících 
protinacistického odboje, kteří byli po válce vězněni v uranových 
táborech na Příbramsku� Na panelech jsou kromě plánů, nákresů 
a dobových dokumentů také konkrétní jména a osudy odsouzených� 
Většinou se jedná o hrdiny, kteří bojovali proti fašismu na západní 
frontě nebo v řadách britské RAF� Slavnostního přestřižení pásky se 

kromě zástupců kraje a muzea, účastnili také pamětníci zdejší těžby, 
která definitivně skončila v roce 1991� 
Uranový důl Bytíz, který spadá pod Hornické muzeum Příbram, je 
situovaný 5 km východně od Příbrami, je s hloubkou 1 504 metrů 
třetím nejhlubším dolem v ČR� Důl fungoval mezi lety 1955 až 1991� 
Příbramské uranové ložisko se zapsalo s 36 % celorepublikového 
objemu těžby uranu do dějin československého i mezinárodního 
hornictví a zařadilo ČR mezi hlavní těžaře uranu na světě� Toto místo 
je ale také varovným mementem pro příští generace, protože připomíná 
zneužití práce politických vězňů komunistického režimu 50� let  
20� století�

https://mapy.cz/turisticka?sid=651a92f366b0896a669f558d&x=13.9863150&y=49.7628838&vlastni-body&z=11
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Rada Středočeského kraje odsouhlasila výběr dodavatele pro výstav-
bu nového zahradního bistra v zahradách Galerie Středočeského kra-
je v Kutné Hoře� Celkové náklady jsou vyčísleny na 6 milionů korun 
a nové bistro by mělo dokončeno do konce října tohoto roku�
Zahrady GASK se nacházejí v srdci historické Kutné Hory a jsou jedním 
z klíčových kulturních a společenských center regionu� Potřebu nového 
zázemí pro návštěvníky vysvětluje radní pro oblast kultury, památkové 
péče a cestovního ruchu Václav Švenda: „V areálu zahrad jsou příleži-
tostně konány koncerty, či jiné kulturní a společenské akce. K těmto 
účelům bylo vybudováno stávající vodní divadlo. Zvláště v letních 
měsících ovšem chybí občerstvení a toalety, což pobyt lidí v zahradách 
GASK omezuje. Nové bistro poskytne moderní a pohodlné zázemí, 
které bude odpovídat potřebám všech návštěvníků,“ říká radní�
Nabídková cena vybraného dodavatele je 6 milionů korun� Nové bistro 
by mělo být pro návštěvníky otevřeno od listopadu letošního roku�

V zahradách GASKu vznikne nové zahradní bistro a zázemí pro návštěvníky

Sídlo GASK se nachází v bývalé jezuitské koleji, jedné z hlavních archi-
tektonických dominant historického centra Kutné Hory

Příběh Středočeského kraje jako příklad 
dobré praxe
Tak se jmenuje digitální brožura, která 
shrnuje aktivity krajského úřadu ve vazbě na 
téma cirkulární ekonomiky a mohou se z ní 
inspirovat zástupci obcí a měst, instituce, 
ale třeba také jednotlivci� Jsou tu zmíněny 
tři klíčové dokumenty, které si lze skrze 
brožuru stáhnout, a ve kterých je věnován 
prostor jak celkovému území Středočeského 
kraje (cirkulární sken), tak také navazující 
dokument s návrhy opatření�  Samotné budově 

krajského úřadu je věnován environmentální 
audit a z něho vycházející závazky ZERO 
WASTE HERO�

„Cirkulární sken“ je dokument, který 
si nechalo zpracovat Středočeské 
inovační centrum v rámci mezinárodního 
projektu COLOR CIRCLE, se zaměřuje 
na socioekonomickou analýzu, analýzu 
materiálových toků a rešerší prioritních 
oblastí, jako je biologicky rozložitelný odpad, 
směsný komunální odpad a role Středočeského 
kraje v rozvoji cirkulární ekonomiky� Tyto 
prioritní oblasti označuje za důležité v rámci 
dalšího směřování kraje v oblasti oběhového 
hospodářství a vnímá postavení kraje jako 
aktivátora, který má vytvářet podmínky 
institucionální zázemí pro přechod na 
cirkulární ekonomiku; jako facilitátora a jako 
propagátora cirkulární ekonomiky�

„Cirkulární sken Středočeského kraje 
– návrh opatření“ plynule navazuje na 

předchozí studie, shrnuje stav odpadového 
hospodářství ve Středočeském kraji, a to jak ze 
statistického pohledu týkajícího se množství 
vyprodukovaných odpadů a jeho dalšího 
nakládání s ním, tak uvádí i přehled odpadových 
zařízení podílejících se na celkovém nakládání 
s odpady ve Středočeském kraji� Dále se věnuje 
zhodnocení dosavadních činností kraje a uvádí 
vyhodnocení hlavních problematických oblastí 
odpadového hospodářství kraje�

Cílem environmentálního auditu krajského 
úřadu Středočeského kraje je vytvořit podklady 
pro vznik zázemí, ve kterém je jednoduché 
chovat se zodpovědně k životnímu prostředí 
a ve kterém jsou zavedené environmentální 
přístupy samozřejmostí� Ostatně takový přístup 
úřadu je způsobem naplnění cílů udržitelného 
rozvoje 2030, konkrétně cíle číslo 12� 2�, který 
zní: „Do roku 2030 dosáhnout udržitelného 
hospodaření s přírodními zdroji a jejich 
efektivního využívání.“ 
Brožuru lze stáhnout ZDE.

ZELENÝ KOUTEK

NOVINKY ZE ZASTUPITELSTVA
Středočeský kraj podpořil prohlášení kamenného mostu v Květnici 
za kulturní památku
Zastupitelé Středočeského kraje projednali Petici za zachování 
barokního kamenného mostu v Květnici a podpořili prohlášení mostu 
za kulturní památku� Finální rozhodnutí o prohlášení za kulturní 
památku je v kompetenci Ministerstva kultury�
Středočeský kraj je vlastníkem mostu v Květnici, přičemž 
k hospodaření je most svěřen příspěvkové organizaci Krajská správa 
a údržba silnic Středočeského kraje (KSUS), která zajišťuje bezpečný 

provoz a údržbu svěřených komunikací� Podle původního projektu 
měl být kamenný most nahrazen železobetonovou konstrukcí� Petice 
upozornila na historickou hodnotu květnického mostu a protestovala 
proti plánované demolici� Zastupitelé kraje projednali veškeré 
argumenty a v závěrečném usnesení podpořili prohlášení mostu v obci 
Květnice za kulturní památku� Radní pro oblast kultury, památkové 
péče a cestovního ruchu Václav Švenda komentuje rozhodnutí 
krajského zastupitelstva: „Jsem velmi potěšen, že zastupitelstvo 
rozhodlo o podpoře prohlášení historického mostu v Květnici za 

https://stredoceskykraj.cz/documents/14432/0/Bro%C5%BEura_p%C5%99%C3%ADb%C4%9Bh+S%C4%8Dk.pdf/ea0b4c6b-d876-45e9-6d9a-fa7484973bf7?t=1718782018022&download=true
https://s-ic.cz/cs/inovacni-ekosystem/color-circle/
https://s-ic.cz/cs/inovacni-ekosystem/color-circle/
https://stredoceskykraj.cz/documents/14432/0/Bro%C5%BEura_p%C5%99%C3%ADb%C4%9Bh+S%C4%8Dk.pdf/ea0b4c6b-d876-45e9-6d9a-fa7484973bf7?t=1718782018022&download=true
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Radní Středočeského kraje pro veřejnou dopravu Petr Borecký

kulturní památku. Je nezbytné, abychom chránili naše kulturní 
a historické dědictví, které je nedílnou součástí identity naší obce 
i celého regionu. Zachování tohoto mostu pro budoucí generace je 
pro nás prioritou a věřím, že toto rozhodnutí přispěje k jeho ochraně 
a zhodnocení.“

Středočeský kraj rozdělí rekordních 85 milionů korun na podporu 
sociálních služeb
V letošním roce rozdělí kraj 85 milionů korun z Humanitárního fondu 
na podporu sociálních služeb a aktivit� Zastupitelé schválili 187 
žádostí�
„Částku jsme oproti minulému roku významně navýšili, a to 
i vzhledem k tomu, že si uvědomujeme potřeby poskytovatelů 
sociálních služeb. V letošním roce podpoříme žadatele částkou 
o více než 30 milionů korun vyšší, než jsme v rámci tohoto fondu 
rozdělovali v loňském roce, za což jsem opravdu rád,“ uvádí radní pro 
sociální oblast Martin Hrabánek�

Kraj finančně podpoří místní akční skupiny a rozvoj podnikání
Kraj finančně podpoří Krajské sdružení Národní sítě Místních akčních 
skupin Středočeského kraje a rozvoj podnikání ve vybraných obcích� 
Obce s rozšířenou působností a obce s pověřeným obecním úřadem 
v hospodářsky a sociálně ohroženém území dostanou dotace Programu 

na podporu vzdělávacích programů v oblasti podnikání� Dotace dnes 
schválili zastupitelé�
Dva miliony korun poskytne Středočeský kraj v rámci individuální, 
účelové, neinvestiční dotace Krajskému sdružení Národní sítě Místních 
akčních skupin (NS MAS)� „Celá částka bude rozdělena na tři díly. 
Částka ve výši maximálně 375 500 korun bude využita Krajským 
sdružením NS MAS na podporu provozu, a na realizaci společných 
projektů přispívajících k podpoře regionálního rozvoje kraje. Dalších 
120 tisíc korun půjde na podporu regionálních značek Polabí, 
Zápraží, Kutnohorsko a Kraj Blanických rytířů, zbytek bude rozdělen 
mezi jednotlivé organizace MAS působící na území Středočeského 
kraje,“ popisuje Jiří Snížek, náměstek pro oblast regionálního rozvoje 
a územního plánování�

Středočeský kraj a Praha uzavřou s Ministerstvem dopravy ČR 
smlouvu o spolupráci při objednávce železniční dopravy
Uzavřená smlouva je výsledkem dobré spolupráce objednatelů 
železniční dopravy v oblasti Středočeského kraje� Zastupitelé 
Středočeského kraje na svém dnešním zasedání schválili podepsání 
smlouvy s Ministerstvem dopravy ČR� Smlouva upravuje vzájemnou 
objednávku dopravních služeb na vybraných železničních tratích, 
stanovuje jednoznačné podmínky integrace železničních linek 
v objednávce ministerstva do systému PID, a také umožní provádění 
kontroly kvality na spojích Ministerstva dopravy ze strany 
Středočeského kraje a Prahy� Hlavní město Praha bude smlouvu 
schvalovat na prvním podzimním zastupitelstvu�
Smlouva Středočeského kraje a Prahy s Ministerstvem dopravy 
nastavuje pravidla objednávky dopravních služeb na rychlíkových 
linkách R21 v úseku Praha – Turnov (- Tanvald), R22 v úseku Kolín 
– Bezděz (- Česká Lípa – Rumburk) a nově připravované lince R24 
v úseku Praha – Bezděz (- Česká Lípa – Rumburk)� Po zahájení 
platnosti nové smlouvy vzešlé z připravovaného nabídkového řízení 
Ministerstvo dopravy na základě dohody zajistí veřejné služby 
v přepravě cestujících v úseku mezi Prahou, Mladou Boleslaví 
a Bezdězem, kde převezme vlaky stávajících linek R43 Praha - 
Mladá Boleslav a L4 Mladá Boleslav - Bezděz (- Rumburk), doposud 
objednávané Středočeským krajem a Hlavním městem Prahou, a včlení 
je do nové linky R24� Středočeský kraj a Praha recipročně převezmou 
do své objednávky zrychlené spojení Praha – Kladno – Rakovník, 
dosud zajišťované rychlíkovou linkou R24 v objednávce státu� Bude 
tak možné sjednotit uvedené provozní soubory do logických celků 
vždy pod jednoho objednatele�
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Info z dopravy
Vybrané kontakty z odboru dopravy:

 Veřejná mobilita  Silniční hospodářství
  Veřejná doprava 257 280 822 Nákladní doprava + dopravci 257 280 709
 Železniční doprava 257 280 822 Dopravně správní agendy 257 280 106
 P + R  257 280 541 Pozemní komunikace 257 280 717
 Cyklodoprava 257 280 541 Zimní údržba 257 280 717
 IDSK 720 025 631 KSÚS 702 265 035  

Všechny autobusové a trolejbusové zastávky jsou od 29. 6. 2024 na znamení
V celé Praze i Středočeském kraji bude od 29� června 2024 sjednocen 
charakter všech autobusových a trolejbusových zastávek PID� Pro 
výstup v každé zastávce bude potřeba stisknout dostatečně včas 
tlačítko ve voze� Pro nástup postačí stát na zastávce tak, aby byl 
cestující viděn řidičem� Mávat již není potřeba� Praha i Středočeský 
kraj nyní rozjíždí komplexní informační kampaň, aby tato změna 
nikomu neunikla�
Výhodou nového systému je zrychlení cestování, vyšší 
pravděpodobnost eliminace nebo snížení případného zpoždění, 
plynulejší jízda odstraněním zbytečného brždění a rozjezdů, i lepší 
tepelná pohoda ve vozidle, protože v zimě se zbytečně nevyvětrá 
teplo a v létě bude účinněji fungovat klimatizace� Výhodou je také 
zpřehlednění pravidel pro jednotlivé zastávky – cestující už nebude 
muset zkoumat, jestli daná zastávka na znamení je nebo není� Zlepší se 
také ekonomika provozu a budeme šetrnější vůči životnímu prostředí, 
protože právě při rozjezdech vzniká nejvíce emisí i hluku a autobus má 
také nejvyšší okamžitou spotřebu paliva�

Zastávky na znamení nejsou pro cestující v rámci systému PID ničím 
novým� Jen v Praze je už stálých zastávek jen cca 30 %, počet zastávek 
na znamení v posledních letech rychle narůstal díky odstranění 
nutnosti na autobus mávat�
„Jde o trend, který už je leckde zaveden řadu let. Bohužel, panovaly 
různé varianty režimů jednotlivých zastávek. Ve Středočeském kraji 
i v Praze tedy celý systém sjednotíme. Už nyní autobusy zastavovaly 
na znamení asi na polovině území a systém se velmi osvědčil. Co se 
týče ostatních krajů, pak toto funguje celoplošně v krajích Ústeckém 
a Libereckém, přičemž nemáme informace, že by zde vznikaly 
problémy,“ říká Petr Borecký, radní Středočeského kraje pro oblast 
veřejné dopravy�
„Aktuálně máme v rámci systému PID ve Středočeském kraji 
celkem cca 5 500 autobusových zastávek a z toho je již přes 3000 
v režimu „na znamení“. Celoplošné zavedení zastávek na znamení 
tedy nebude pro většinu cestujících ve Středočeském kraji žádnou 
novinkou a jsem přesvědčen, že bude bezproblémové. Doposud totiž 
neevidujeme žádné stížnosti od cestujících, tam, kde již tento systém 
funguje,“ uvedl Zdeněk Šponar, ředitel IDSK�

Co musí lidé udělat pro zastavení vozidla
Pro cestující bude tato změna znamenat jediné – ve voze bude potřeba 
stisknout tlačítko v dostatečném předstihu před zastávkou tak, aby 
řidič včas věděl, že má zastavit a samotné zastavení proběhlo bezpečně 



Online zpravodaj pro obce      číslo 6/2024 11

Linka 747 obsluhující Byšice.

Další vyhraný soud o Standardy dopravní obslužnosti. Po Kladnu neuspěla ani obec Byšice
Středočeský kraj uspěl v dalším sporu o spolufinancování dopravní 
obslužnosti� Tentokrát s obcí Byšice, která taktéž nepřistoupila na 
Standardy dopravní obslužnosti (SDO), přestože s ní kraj jednal téměř 
dva roky a nabízel řadu řešení� Nakonec byl jeden železniční spoj 
nahrazen autobusovým, obslužnost tedy dotčena nebyla� Ani to však 
vedení Byšice nepřesvědčilo a na kraj podalo správní žalobu� Kraj kvůli 
systému spolufinancování kraj čelí i žalobě ze strany města Kladna� Na 
podzim loňského roku však Krajský soud v Praze potvrdil argumenty 

Středočeského kraje � Věc skončila u Ústavní soudu, který teprve bude ve 
věci rozhodovat� 
Středočeský kraj opět uspěl u Krajského soudu v Praze kvůli zavádění 
Standardů dopravní obslužnosti (SDO), kterými se změnila metodika 
spolufinancování obslužnosti� Standardy nastavují spravedlivý a transparentní 
poměr spolufinancování dopravní obslužnosti ve středních Čechách� 
V minulosti nebyla výše příspěvků ze strany obcí a měst sjednocená� Některé 
přispívaly více, jiné méně, několik set obcí dokonce vůbec� Po řadě sporů, 
které kraj vedl také s Kladnem, nově uspěl i ve sporu s obcí Byšice� „My 
jsme s vedením obce jednali téměř dva roky a nabízeli řadu řešení. Byšice 
ani přes to na SDO nepřistoupily, proto jsme byli nucení změnit rozsah 
dopravy – jeden ranní osobní vlak, který jezdíval mezi Byšicemi a Všetaty, 
jsme nahradili spojem autobusovým,“ popisuje změnu Petr Borecký, radní 
pro oblast veřejné dopravy a pokračuje: „Po řadě soudů, které jsme vedli 
s Kladnem, se však opět potvrzuje, že postupujeme v souladu se zákonem. 
Vedení Byšic jsme několikrát upozornili i na to, že je v naší kompetenci 
SDO zavádět a že je plně v naší kompetenci rozhodnout, v jakém rozsahu 
dopravní obslužnost na území kraje zajistíme.“
Kraj k náhradě vlaku za levnější autobusový spoj přistoupil po 
zhodnocení výsledků z periodického průzkumu počtu cestujících� 
Nyní místo vlaku tedy jezdí autobus linky 747 s odjezdem ze zastávky 
Byšice ve 4:07 hod� „Tímto krokem došlo nejen k finanční úspoře, 
neboť souprava pro vlak musela být vedena ze Všetat v režimu 

a plynule� Při čekání na zastávce nemusí cestující pro zastavení udělat 
vůbec nic - stačí stát tak, aby byl řidičem viděn, mávat už nemusí�
Lidé se nemusejí obávat, že v autobusu nestihnou dát včas znamení� 
V každém autobusu jsou tlačítka rovnoměrně rozmístěna po 
celém voze a jsou dostupná téměř z každého sedadla, přičemž pro 

zastavení lze použít jak červená tlačítka STOP, tak i žlutá tlačítka na 
dveřích nebo v jejich blízkosti� Také není třeba se obávat, že budou 
autobusy lidem ujíždět� Řidiči budou mít i nadále povinnost počkat 
v zastávce do času přesného odjezdu, pokud přijedou dříve, než říká 
jízdní řád�

Níže je uvedený přehled tratí, kde jsou plánová-
ny výluky s dobou konání delší než jeden týden� 
Uvedené termíny je však nutné brát jako před-
běžné – z důvodů počasí, dodavatelských vztahů 
nebo aktuálního stavu techniky může dojít 
k drobným posunům nebo změnám� Všechny 
vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny 
náhradní autobusovou dopravou dle zveřejněné-
ho výlukového jízdního řádu�
l Trať 060 Nymburk hl.n. – Poříčany, celá trať
V období 16� července – 24� srpna bude výluka 
v celé trati�
l Trať 064 Ml. Boleslav – Lomnice nad Po-
pelkou, úsek Ml. Boleslav hl.n. – Ml. Boleslav 
město
V období 5� – 15� července bude výluka v úseku 
Mladá Boleslav hl�n� – Mladá Boleslav město� 
Pro zachování přípojných vazeb bude náhradní 
autobusová doprava zajištěna v úseku Mladá 
Boleslav hl�n� – Dolní Bousov – Sobotka (– Mla-
dějov v Čechách) dle zveřejněného výlukového 
jízdního řádu� Provoz vlaků bude během denního 
období zachován v úseku Mladá Boleslav město 
– Dolní Bousov – Sobotka – Mladějov v Čechách 
(– Lomnice nad Popelkou)�
l Trať 074 Čelákovice – Neratovice, celá trať
V období 1� srpna – 29� října bude výluka v celé 
trati�
l Trať 076 Katusice – Mladá Boleslav, úsek 
Katusice – Mladá Boleslav hl.n.

V období 5� – 15� července bude výluka v úseku 
Katusice – Mladá Boleslav hl�n�
l Trať 110 Kralupy nad Vltavou – Louny, úsek 
Kralupy nad Vltavou – Slaný
V období 28� srpna – 25� listopadu bude výluka 
v úseku Kralupy nad Vltavou – Slaný�
l Trať 122 Praha – Rudná u Prahy, úsek Hosti-
vice – Rudná u Prahy
V období 11� července – 9� srpna bude výluka 
v úseku Hostivice – Rudná u Prahy�
l Trať 124 Rakovník – Jirkov, úsek Lužná 
u Rakovníka – Krupá
V období 24� srpna – 2� října bude výluka v úse-
ku Lužná u Rakovníka – Krupá�
l Trať 200 Beroun – Protivín, úsek Příbram 
– Milín

V období 21� září – 4� listopadu bude výluka 
v úseku Příbram – Milín�
l Trať 200 Beroun – Protivín, úsek Zdice – 
Příbram
V období 21� září – 5� prosince bude výluka 
v úseku Zdice - Příbram�
l Trať 203 Březnice – Strakonice, úsek Břez-
nice – Blatná
V období 5� – 24� července bude výluka v úseku 
Březnice – Blatná�
l Trať 212 Čerčany – Světlá nad Sázavou, úsek 
Zruč nad Sázavou – Ledeč nad Sázavou
V období 2� září – 14� prosince bude výluka 
v úseku Zruč nad Sázavou – Ledeč nad Sáza-
vou�

Rozsáhlejší výluky na železnici ve Středočeském kraji (období červenec až prosinec 2024)
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PORT – CENTRUM PRO OBĚTI SEXUÁLNÍHO NÁSILÍ V PRAZE PRO VŠECHNY ZE STŘEDOČESKÉHO KRAJE

Středočeské inovační centrum pořádá exkluzivní INNOFORUM 2024 pro majitele a ředitele firem

PORT tvoří unikátní komplex služeb pro 
oběti sexuálního násilí, kde získají veškerou 
potřebnou podporu pod jednou střechou� 
Bližší informace o poskytovaných službách 
naleznete zde� Služby PORTu byly spuštěny 
22�1�2024 a již nyní jsme zaznamenaly značný 
nárůst počtu klientek a klientů, které se na 
organizaci obrací (do konce března celkem 
253 klientek a klientů, kteří pocházeli ale 
nejen z Prahy, ale i ze Středočeského kraje)�
Vzhledem k unikátnosti a jedinečnosti služby 
očekáváme stále větší nárůst klientek z Prahy 
i ze Středočeského kraje� Praha je přirozeným 
spádovým centrem pro Středočeský kraj, 
přičemž tato spádovost je v případě využívání 
služeb centra PORT ještě výraznější, neboť 
obdobné služby nejsou v SčK vůbec k dispozici�
V rámci PORTu zároveň úzce spolupracujeme 
s policií Středočeského kraje nejen v rámci 
našich regionů (Příbram, Beroun, Benešov)� 
Díky této spolupráci policisté Středočeského 

kraje a oběti sexuálního násilí, které se na ně 
obrací, mohou taktéž využívat služby PORTu�
Zároveň služby PORTu v mnohých případech 
využívají i klientky a klienti, kteří nemohou 
čekat na objednání do naší pobočky ve SčK 
(v rámci 3 týdenní objednací lhůty), a vyhledají 
služby v Praze� 

INNOFORUM 2024 vás seznámí s podnikateli, kteří vybudovali 
mezinárodní byznys s miliardovou hodnotou� Objevíte nejnovější 
trendy, klíčové inovativní technologie a propojíte se 150 lídry českých 
firem, vědy a inovačních center�
Středočeské inovační centrum (SIC) zahájilo předprodej vstupenek na 
exkluzivní událost pro majitele a ředitele firem�
Jaké příležitosti vám INNOFORUM 2024 nabízí?
l Úspěšní podnikatelé vám předají praktické tipy a zkušenosti, jak 
vybudovat mezinárodní byznys�
l Špičkoví experti a inspirátoři vám pomohou vyniknout nad 
konkurencí a najít nové příležitosti pro vaše podnikání a inovace�
l Inspirativní networking vás propojí se 150 majiteli a řediteli 
inovativních firem a řediteli výzkumných a inovačních center�
PŘEDPRODEJ VSTUPENEK ZDE

Ochutnejte program:
l Jaroslav Řasa a Monika Vondráková – Příběh lídrů, kteří 

dovedli svůj startup až k mezinárodně úspěšnému ABRA Holdingu 
s miliardovou hodnotou� Jak přemýšlí a jak konají?
l Radek Špicar – Příležitosti pro české firmy odhalí viceprezident 
Svazu průmyslu a dopravy ČR pro hospodářskou politiku a export�
l Pavel Wimmer – Umělá inteligence brutálně zefektivňuje firmy� Jak 
můžete nejnovější AI aplikovat a vyniknout nad konkurencí? Ukáže 
co-founder Tekies a DNAi Pavel Wimmer�
KOMPLETNÍ PROGRAM NAJDETE ZDE

Mohlo by se hodit

Chybí vám v obsahu nějaké téma? Chcete se na něco zeptat? Máte připomínky? 
Pište na adresu obce@kr-s.cz.

Informace o krajském úřadě, 
novinky a užitečné informace naleznete:

bez cestujících, ale také k přiblížení a zahuštění nástupních míst 
uvedeného spoje v rámci obce a tím zkrácení docházkové vzdálenosti 
pro cestující,“ připomíná Petr Borecký několik výhod� 
I přes převažující benefity byla ze strany obce podána správní žaloba na 
Středočeský kraj pro nezákonný zásah do práv obce na samosprávu� „Touto 
skutkovou podstatou se zabýval Krajský soud v Praze. Kromě toho se 
Byšice snažila rozšířit posuzovanou problematiku o právní posouzení 
platnosti celého systému spolufinancování dopravní obslužnosti. Soud 
však ve svém rozhodnutí shledal, že uvedeným nahrazením spojení nedošlo 

k zásahu do práv obce a potvrdil to, co už opakujeme od začátku. Tedy že 
je zcela v kompetenci krajského organizátora veřejné dopravy, jak zajistí 
dopravní obslužnost,“ hodnotí Petr Borecký a doplňuje, že soud se k další 
argumentaci obce Byšice, týkající se SDO, smluv o zajišťování, financování 
a dalších dokumentů, nevyjadřoval kvůli irelevantnosti� V případě Kladna trvá 
spor zhruba dva roky�  Poslední soud se uskutečnil loni na konci listopadu� 
Tehdy Kladno neuspělo u Krajského soudu v Praze, taktéž se svou žalobou kvůli 
omezení dopravní obslužnosti� Kladno se proti rozsudku odvolalo k Ústavnímu 
soudu� Ten ještě ve věci nerozhodl�

Na webových 
stránkách 
www.profem.cz 
naleznete bližší 
informace o tom, 
jak vypadá naše pomoc a kdo se na nás může 
obracet�

ZDE naleznete bližší informace o PORTu 
a poskytovaných službách�

Kontakty jak na naše pobočky v Berouně, 
Benešově, Příbrami, tak na pražské služby 
jsou k dispozici pod TÍMTO ODKAZEM�
 
Videa
Informace o PORTu a náhled na jeho služby 
a základní principy máme zpracované 
v rámci videa.
Informace o citlivém přístupu k obětem 
a roli odborníků pak lze získat z tohoto 
videa� 

https://konference.s-ic.cz/
https://1url.cz/@SKFB
http://www.stredoceskykraj.cz
https://1url.cz/@SKYT
https://1url.cz/@SKIG
https://www.profem.cz/cs/hledam-pomoc#port
https://www.profem.cz/cs/kontakty
https://www.youtube.com/watch?v=Ob7tSzeKixc&t=2s

